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رئیس کمیسیون معماری شورای شهر تهران:
شهرداریدرهرمنطقهمدرسهمیسازد

رئیس کمیس��یون معماری و شهرس��ازی 
شورای شهر تهران از برنامه های شهرداری برای 
 س��اخت مدارس جدید در پایتخ��ت خبر داد. 
به گزارش »وطن امروز« محمد سالاری، رئیس 
کمیس��یون معماری و شهرسازی شورای شهر 
تهران در حاشیه جلسه اعضای شورای شهر با 
مدیران آموزش وپرورش شهر تهران که با هدف 
شناسایی مدارس فرسوده انجام گرفت، گفت: 
این جلس��ه با حضور اعضای کمیس��یون های 
فرهنگی، عمران و شهرس��ازی ش��ورای شهر 
برگزار شد. وی خاطرنش��ان کرد: در بررسی ها 
مش��خص ش��د که پایتخت ج��زو فقیرترین 
شهرهای کشور در حوزه فضاهای آموزشی است 
و یک میلی��ون و 850 هزار دانش آموز در تهران 
تحصیل می کنند که تنها 33 هزار کلاس درس 
در تهران وجود دارد و ما نیازمند نوس��ازی 17 
هزار کلاس هستیم. سالاری با بیان اینکه مرمت 
و نوسازی 17 هزار کلاس مدرسه بدون کمک 
ش��هرداری و خیرین امکانپذیر نیس��ت، گفت: 
بودجه آموزش وپرورش محدود اس��ت و اگر با 
همین اعتبارات پیش برویم 42 سال زمان لازم 
اس��ت تا مشکل کمبود فضاهای آموزشی شهر 
تهران برطرف ش��ود. وی همچنین از س��اخت 
یک مدرس��ه در هر منطقه توس��ط شهرداران 
مناط��ق خب��ر داد و گفت: س��اخت مدرس��ه 
توس��ط ش��هرداران منطقه با آرم شهرداری در 
فرهنگسازی بسیار موثر اس��ت و امیدواریم تا 

سال آینده این تصمیم عملیاتی شود.

هوایپایتختدرشرایطناسالم

هوای تهران دوباره در ش��رایط ناسالم برای 
گروه های حساس قرار گرفت. محمد رستگاری، 
معاون نظارت و پایش اداره کل محیط زیس��ت 
استان تهران با تشریح آخرین وضعیت کیفیت 
هوای تهران، به فارس گفت: با توجه به داده های 
دریافت شده از ایستگاه های سنجش آلودگی 
هوا، کیفیت هوای ش��هر تهران در 24 ساعت 
منتهی به صبح روز چهارش��نبه، در ش��رایط 
ناسالم برای گروه های حساس قرار داشته است.
وی افزود: میزان غلظت آلاینده ذرات معلق 
با قطر کمتر از 2/5 میک��رون، روی عدد 118 
قرار گرفت و ش��رایط ناسالم را نشان می دهد.

معاون نظارت و پایش اداره کل محیط زیس��ت 
اس��تان ته��ران ادام��ه داد: می��زان غلظ��ت 
آلاینده های منواکس��ید کربن ب��ه 23 و ذرات 
معلق کمتر از 10 میکرون نیز به 83 رسید که 

به ترتیب در شرایط پاک و سالم است.

برگزاریدومینجلسهدادگاه
حادثهفرودگاهجده

رئیس س��ازمان ح��ج و زی��ارت از برگزاری 
دادگاه دوم رسیدگی به تخلف 2 پلیس خاطی 
عربستان خبر داد. سعید اوحدی، رئیس سازمان 
ح��ج و زی��ارت درباره نتیج��ه پیگیری تعرض 
2 پلیس عربس��تان به 2 نوجوان ایرانی، اظهار 
داشت: جلسه اول دادگاه رسیدگی به تخلف این 
افراد برگزار و کیفرخواست قرائت شد و به دلیل 
اینکه 2 متهم نتوانستند دفاع خوبی انجام دهند 
وکلای آنها خواستار تشکیل جلسه بعدی دادگاه 
شدند. وی با اشاره به اینکه جلسه دوم رسیدگی 
به اتهامات 2 پلیس خاطی عربستان  چهارشنبه 
برگزار  شد، به مهر گفت: حضور سرکنسولگری 
ایران در جده در دادگاه اول بس��یار موثر بوده و 
شکایت جامع در ایران تنظیم و شکایتی را نیز 
حج استان تهران توسط خانواده این 2 نوجوان 
تهیه کرده که ارسال شده است. رئیس سازمان 
حج و زیارت تاکید کرد: پیش بینی ما این است 
ک��ه با توجه به فضای ایجاد ش��ده 2 پلیس به 
اش��د مجازات محکوم خواهند شد. وی با اشاره 
ب��ه اینکه مج��ازات 2 متهم به معنای ش��روع 
عملیات عمره نیست، یادآور شد: پس از صدور 
حکم، جلس��اتی با وزیر حج عربس��تان برگزار 
خواهیم کرد و پس از حصول اطمینان از ایجاد 
راهکارهایی برای تامین امنیت زائران عمره گزار 
ایرانی توسط عربستان، برای آغاز دوباره عملیات 
عمره تصمیم گی��ری می ش��ود.  اوحدی بیان 
داشت: جرمی که 2 پلیس انجام داده اند اخلاقی 
بوده و با هیچ خسارت مادی جبران پذیر نخواهد 
ب��ود و موضوع دریافت خس��ارت هیچ زمانی از 
سوی خانواده های 2 نوجوان یا کنسولگری ایران 

و سازمان حج مطرح نبوده است.

رئیس جمعیت هلال احمر خبر داد
دومینکشتیامدادیایران

درراهیمن

رئیس جمعیت هلال احمر از بارگیری دومین 
کشتی کمک های بشردوستانه ایران برای مردم 
مظلوم یمن خب��ر داد. به گزارش »وطن امروز«، 
س��یدامیر محس��ن ضیایی، رئی��س جمعیت 
هلال احمر در مراسم تقدیر از اعضای هلال احمر 
حاضر در کشتی نجات، گفت: کشتی آرزو پس 
از کشتی نجات به سمت یمن اعزام خواهد شد. 
وی افزود: جمعی��ت هلال احمر ملزم به رعایت 
قوانین و اس��تانداردهای بین المللی فدراسیون 
جهانی صلیب سرخ است. ضیایی اضافه کرد: ما 
براساس اهداف تعیین شده فدراسیون بین المللی 
صلیب سرخ و هلال احمر و در چارچوب قوانین 
کمک های خود را اعزام خواهیم کرد. وی تاکید 
ک��رد: در هر برنامه کمک رس��انی که جمعیت 
هلال احمر قادر باشد و مسؤولیت کار را برعهده 

بگیرد این قوانین رعایت خواهد شد.

لغواعلاموصولاستیضاحفانی
نایب رئیس مجلس توضیحاتی درباره آخرین 
وضعی��ت اعلام وص��ول طرح اس��تیضاح وزیر 
آم��وزش و پرورش ارائه کرد. به گزارش ایس��نا، 
حجت الاسلام محمدحسن ابوترابی فرد در پایان 
جلسه علنی روز چهارشنبه مجلس اظهار کرد: 
با توجه به آخرین اصلاح آیین نامه داخلی طرح 
اس��تیضاح وزیر آموزش و پرورش به کمیسیون 
تخصص��ی مربوطه یعنی کمیس��یون آموزش 
و تحقیقات ارجاع ش��د تا کمیسیون جلسه  یا 
جلساتی با نمایندگان متقاضی استیضاح داشته 
باش��ند. وی اف��زود: طبق گزارش کمیس��یون 
تخصص��ی اگر حداق��ل 10 نف��ر از نمایندگان 
متقاضی استیضاح به این امر اصرار داشته باشند 
کمیسیون آموزش و تحقیقات این موضوع را در 
قالب گزارش��ی به هیات رئیسه اعلام می کند تا 
هیات رئیسه در اولین جلسه موضوع استیضاح 
وزیر را از تریبون رس��می مجل��س اعلام کند. 
نایب رئیس مجلس خاطرنشان کرد: بر این اساس 
موضوعی که روز سه شنبه به عنوان اعلام وصول 
استیضاح وزیر آموزش و پرورش اعلام شد تا طی 

شدن این مراحل کان لم یکن است.

جزئیاتپیگیریپروندهمسمومیت
زائرانعربستانی

مع��اون امنیت��ی انتظامی وزیر کش��ور نحوه 
پیگیری ه��ای صورت گرفته درباره مس��مومیت 
زائران عربس��تانی در شهر مشهد را تشریح کرد. 
به گزارش »وطن امروز« حسین ذوالفقاری، معاون 
امنیتی انتظامی وزیر کش��ور در ای��ن باره اظهار 
داشت: در پی مسمومیت زائران عربستانی که در 
مش��هد مقدس صورت گرفته بود، رئیس جمهور 
دس��توری را به وزارت کش��ور صادر ک��رد تا این 
موض��وع را پیگی��ری کرده و نتیج��ه را به اطلاع 
برس��اند. وی ادام��ه داد: این جلس��ه ب��ا وزارت 
بهداش��ت، دادس��تانی، وزارت اطلاعات، سازمان 
میراث فرهنگی و گردشگری، وزارت امور خارجه 
و اس��تانداری خراسان رضوی مورد پیگیری قرار 
گرف��ت که اصل قضیه را بررس��ی کرده و نتیجه 
اعلام ش��ود. ذوالفقاری خاطرنش��ان کرد: به طور 
کلی هیچگونه عمدی از س��وی هیچکس و هیچ 
گروهی برای مسموم کردن زائران وجود نداشته و 
نوعی سهل انگاری و ناآگاهی موجب شده است که 
این اتفاق رخ دهد. هر چند دستگاه قضا با قاطعیت 
وارد شد، مدیر هتل مسؤولیت این سهل انگاری را 
برعهده گرفته و هیچ جای شک و شبهه ای برای 

اینکه این قضیه عمدی باشد وجود ندارد. 

4/5برابرشدندرآمداختصاصی
وزارتبهداشت

اعتبارات سلامت در دولت جدید در مقایسه 
با س��ال ۹0، حدود 5 براب��ر و درآمد اختصاصی 
وزارت بهداش��ت 4/5 برابر ش��ده است. مرضیه 
وحیددس��تجردی، وزیر اس��بق بهداشت درباره 
طرح تحول نظام سلامت به فارس گفت: همواره 
بودجه های سلامت در کشور پایین بوده و این از 
دغدغه های  مهم افرادی بوده که دردمند بودند یا 
مدیریت بخش س��لامت را بر عهده داشتند. وی 
ادامه داد: مساله مدیران حوزه سلامت دغدغه های 
اعتباراتی بوده که تزریق ش��ده است. این تزریق 
اعتبارات را امسال اگر بخواهیم نسبت به سال ۹0 
مقایسه کنیم، می بینیم که حدود 5 برابر شده و 
درآمدهای اختصاصی وزارت بهداشت نیز افزوده 
شده است که ناشی از پرداخت های بیمه ای است 
که رش��د 4/5 برابری داشته است. به گفته وزیر 
اسبق بهداش��ت، در دولت جدید اعتبارات لازم 
برای س��لامت در نظر گرفته شد چرا که درمان 
یکی از بخش هایی بود که نیاز به اعتبارات داشت. 
همین وزن دهی در دولت فعلی به سلامت یکی از 

پیشرفت های مهم در این مسیر است.

آوای شهر

رؤس��ای  تکلی��ف  اجتماع�ی:  گ�روه 
دانش��گاه ها پ��س از 2س��ال ب��ه جای 
شورایعالی انقلاب فرهنگی در کمیته ای 
تعیین ش��د که بسیاری از اعضای شورا 
با تش��کیل آن کمیته  مخال��ف بودند 
و حت��ی اعلام رای همی��ن کمیته هم 
منوط ب��ه نظر اجماع ه��ر 5 عضو بود 
در حالی که در جلسه اول کمیته تنها 
4 عضو حضور داش��تند. تعیین رؤسای 
دانشگاه ها در دولت یازدهم از همان ابتدا 
با جنجال ها و پیچ و خم هایی روبه رو بود 
به طوری که پس از گذش��ت 2 سال از 
کار دولت، بیشتر دانشگاه ها بدون رئیس 
و بلاتکلیف بودند حتی حالا که پرونده 
تعیین تکلیف رؤسای دانشگاه ها رو به 
بسته شدن اس��ت باز هم حاشیه هایی 
به گوش می رس��د به طوری که برخی 
حکم ریاست 21 رئیس دانشگاه را که به 

تازگی صادر شده است غیرقانونی می دانند.
جریان پر پیچ و خم تعیین ریاست دانشگاه ها ■

به گزارش فارس، قصه پرپیچ و خم و البته عجیب 
تعیین رؤسای دانش��گاه ها در دولت یازدهم در زمان 
فرجی دان��ا به اوج رس��ید به طوری که در س��ال ۹2 
فرجی دانا 30 رئیس دانشگاه را تغییر داد و پس از آن 
نیز از ابتدای س��ال ۹3 دوباره روند تغییرات و عزل و 
نصب ها در دانشگاه ها آغاز شد به شکلی که وزیر علوم 
در مدت 24 روز 7 رئیس دانشگاه را تغییر داد. وزارت 
عل��وم دولت یازدهم علاوه بر اینکه در تعداد تغییرات 
رکوردی را برجای گذاش��ت نوع تغییراتش نیز مورد 
توجه بود و روش های جدی��دی را برای عزل و نصب 
به کار گرفت. از برکناری 30 ثانیه ای رئیس دانش��گاه 
صنعتی اصفهان تا اعزام گروه های 3 نفره برای ارزیابی 
کار رؤس��ای دانشگاه ها و تعیین کمیته 50 نفره برای 
ریاست دانش��گاه تهران؛ هر کدام حاشیه ها و حرف و 
حدیث هایی را به قدمت چند ماه به دنبال داشت. روش 
دیگر فرجی دانا برای تعیین وزیر علوم در دانشگاه تهران 
انجام شد به طوری که پس از اتمام زمان حکم فرهاد 
رهبر و در زمان سرپرستی محمدحسین امید، شورایی 
متش��کل از 50 نفر از اعضای هیات علمی دانش��گاه 
تشکیل شد تا برای تعیین رئیس دانشگاه تصمیم گیری 
کنند. به هر حال با اعتراضات وسیع اعضای شورایعالی 
انقلاب فرهنگی و نمایندگان مجلس شورای اسلامی و 
دانشگاهیان و بی تفاوتی وزیر علوم نسبت به اعتراضات، 
رؤسای پیشین دانشگاه ها به همین منوال تغییر کرده 

و سرپرست های جدید انتخاب شدند.
اص�رار رئیس جمهور و انکار اعضای ش�ورای  ■

عالی انقلاب فرهنگی 
بحث تعیین رؤس��ای دانش��گاه  در شورایعالی 

انقلاب فرهنگی حاشیه های زیادی به همراه داشت، 
زیرا اعضای شورایعالی انقلاب فرهنگی برخی افراد 
را برای ریاس��ت دانش��گاه ها فاق��د صلاحیت لازم 
می دانستند در حالی که رئیس جمهور بر همان افراد 
تاکید داش��ت و این موضوع باعث شده بود تعیین 
چند رئیس در نهادی به بزرگی ش��ورایعالی انقلاب 
فرهنگی ماه ها به طول بینجامد. زیرا هر بار همین 
روند طی شده است و هر بار برای تعیین رؤسای چند 
دانش��گاه که سرپرست های آنها مورد تایید اعضای 

ش��ورا نبودند از رئیس جمهور 
اصرار ب��ود و از اعضای ش��ورا 
انکار. این روند باعث ش��د بین 
اعضای شورا هم حاشیه هایی 
پی��ش بیاید تا اینک��ه رئیس 
ش��ورایعالی انق��لاب فرهنگی 
که همان رئیس جمهور است 
تصمیم گرفت تا مدتی به طور 
کلی بحث رؤس��ای دانش��گاه 
را در ش��ورا مط��رح نکند و به 

همین دلیل این موضوع در دس��تور جلسات شورا 
قرار نمی گرفت. چند ماه گذشت و در نهایت به فکر 
تعیین تکلیف رؤسای دانشگاه افتادند، گفتند تعیین 
تکلیف رؤس��ای دانشگاه وقت ش��ورایعالی انقلاب 
فرهنگی را می گیرد و اعضای ش��ورا فرصتی برای 
بررسی پرونده رؤسای دانشگاه ندارند، تصمیم بر آن 
شد که کمیته ای متشکل از 5 نفر از اعضای شورا این 

وظیفه را برعهده بگیرند.
 اعتراض جامعه دانشگاهی به تصمیم تازه ■

البته این تصمیم با اعت��راض جمعی از اعضای 
شورا و دانشگاهیان مواجه شد به طوری که کچویان، 

عضو شورایعالی انقلاب فرهنگی انجام این تصمیم را 
بعید دانسته و اعلام کرد کاهش اختیار شورایعالی 
انقلاب فرهنگی به نفع دانش��گاه ها نیس��ت، زیرا با 
توجه به تاکیدات امام خمینی)ره( نسبت به وظایف 
شورایعالی انقلاب فرهنگی و حساسیت مقام معظم 
رهب��ری به این موضوع، باید همه مدیران فرهنگی 
کشور از س��وی شورایعالی انقلاب فرهنگی تعیین 
ش��وند و حتی در قانون مدیریت خدمات کشوری 
هم این موضوع آمده است بنابراین تغییر این روند 
دارای مش��کل است. یادگاری، 
عضو هی��أت علمی دانش��گاه 
تربیت مدرس و عضو س��ابق 
ش��ورایعالی انق��لاب فرهنگی 
هم ب��ا واگ��ذاری رأی اعضای 
ش��ورا برای انتخاب رؤس��ای 
دانشگاه ها به یک کمیته چند 
نفره مخالف است و حتی این 
کار را از نظ��ر قانونی غیرقابل 
اجرا دانس��ته و معتقد است با 
تشکیل این کمیته نمی توان مطمئن بود رای نهایی، 
رأی درستی است. قاسم جعفری، عضو کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس ش��ورای اسلامی هم با 
بیان اینکه همه اعضای شورایعالی انقلاب فرهنگی 
باید در تعیین رؤسای دانشگاه دخیل باشند، گفت: 
کاهش اختیارات شورا می تواند به معنای مسامحه 
باشد. جعفری اظهار داشت: اگر اختیارات شورایعالی 
انقلاب فرهنگی در تعیین ریاست دانشگاه ها کاهش 
یابد در طولانی مدت س��بب می ش��ود اف��رادی در 
دانشگاه ها به ریاست برسند که وجاهت و توانمندی 
لازم را نداش��ته باش��ند در صورتی که اگر کسی از 

فیلت��ر کل اعضای ش��ورا بگ��ذرد در 
توانمندی آن فرد شکی نیست و خود 
آن فرد هم از پش��توانه قوی برخوردار 
است، زیرا از طریق تضارب آرا و بررسی 
تمام ابعاد به ریاس��ت دانش��گاه دست 

یافته است.
 ابهام در کمیته 5نفره ■

از اینکه برخی یا بهتر بگوییم بیشتر 
اعضای شورا و حتی دانشگاهیان یعنی 
اس��اتید و دانش��جویان نیز با این روند 
مخالف بودند و می گفتند دانش��گاه ها 
نهاد مهمی هستند که ریاست آنها باید 
با نظر تمام اعضای ش��ورایعالی انقلاب 
فرهنگی تعیین شود بگذریم اما چرا با 
وجود اعتراض بسیاری از دانشگاهیان 
بازهم کار دلخ��واه خود را انجام داده و 
کمیته ای 5 نفره برای تعیین رؤس��ای 
دانش��گاه تش��کیل دادند که در همان 
کمیته هم ابهام صورت گرفت؟ کبری خزعلی، یکی 
از اعضای شورایعالی انقلاب فرهنگی نیز معتقد است 
هنوز یک عضو کمیته انتخاب رؤس��ای دانشگاه ها 
معرفی نش��ده است و این کمیته به صورت قانونی 
نمی تواند تشکیل شود. وی گفت: شورایعالی انقلاب 
فرهنگی مصوب کرد کمیته ای تشکیل و جایگزین 
حدود 40 نفر از مس��ؤولان فرهنگی نظام، رؤسای 
3 قوه و صاحبنظران ش��ورایعالی انقلاب فرهنگی 
ش��ود، کمیته ای که 5 نفر مس��ؤولیت آن را قبول 
کرده و صلاحیت رؤسای دانشگاه ها را در آن بررسی 

می کنند.
تشکیل کمیته 5نفره با 4عضو! ■

مگر نه اینکه کمیته ای متشکل از دبیرشورایعالی 
انقلاب فرهنگی، رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم 
رهبری، وزیر علوم، وزیر بهداشت و مسؤول بازرسی 
و نظارت ش��ورایعالی انقلاب فرهنگی تشکیل شد 
و نحوه تعیین تکلیف رؤس��ا ب��ه صورتی بود که در 
صورت مخالفت یک��ی از این اعضا با فرد مورد نظر 
برای ریاست دانشگاه، بررسی پرونده باید به صحن 
شورایعالی انقلاب فرهنگی ارجاع شود؟ پس چگونه 
است که کمیته 5 نفره با حضور 4نفر و بدون حضور 
مسؤول بازرسی و نظارت شورایعالی انقلاب فرهنگی 
تش��کیل ش��د و چگونه می توان رای اعلام شده از 
سوی این کمیته را قانونی دانست؟ تکلیف رؤسای 
دانشگاه که دانشگاهیان 2 سال منتظرش بودند به 
صورتی مشخص شد که بسیاری از اعضای شورا و 
بس��یاری از دانشگاهیان مخالف آن هستند اما نظر 
شخصی رئیس جمهور که به گفته فرهادی، انتصاب 
نیلی احمدآبادی در پست ریاست دانشگاه تهران بود، 

حاصل شد.

تکلیف ریاست دانشگاه ها با جلسه ای غیرقانونی مشخص شد

قصهپرپیچوخمتعیینرؤسایدانشگاهها
نبض جامعه

عضو کمیسیون کشاورزی  مجلس:

مدیران محیط زیست فقط شعار می دهند
فرمانده نیروی انتظامی هشدار داد

برخورد با هنجارشکنان در ماه رمضان
گروه اجتماعی: صحبت های مدیران 
سازمان حفاظت محیط زیست در 
جهت مقابله با گرد و خاکی که کش��ور را فراگرفته، 
شعار است. یونس اسدی، عضو کمیسیون کشاورزی 

مجلس شورای اسلامی درباره 
فراگیر ش��دن گرد و خاک در 
ایران و ته��ران، گفت: مقداری 
از ای��ن گ��رد و خاک ها مربوط 
به خارج از کشور است و نه تنها 
ته��ران را بلکه تمام کش��ور ما 

و از ش��مالی ترین نقطه ت��ا جنوبی ترین مکان ایران 
را فراگرفته اس��ت اما معنایش این نیس��ت که باید 
بنشینیم و سکوت کنیم.  عضو کمیسیون کشاورزی 
مجلس به فارس افزود: به نظر من بیشتر صحبت های 

مدی��ران در حد ش��عار اس��ت و س��ازمان حفاظت 
محیط زیس��ت هم از این قاعده مستثنا نیست. وی 
ب��ا بیان اینکه مهم ترین وظیفه برای مقابله با گرد و 
خاک برعهده سازمان حفاظت محیط زیست است، 
هم اکنون  ک��رد:  خاطرنش��ان 
بسیاری از دشت های ما خالی 
از درخت ش��ده اس��ت و حتی 
جنگلی را در جنوب ایران سراغ 
داری��م که بی��ش از 50درصد 
درختان بلوط آن را برای زغال 
قطع کرده اند. اس��دی تصریح کرد: یکی از معضلات 
دیگر ما در تدوین، تصویب و اجرای برنامه های 5ساله 
است که دولت قبلی آن را آغاز می کند و دولت بعدی 

یا آن را ادامه نمی دهد یا تغییر می دهد.

گ�روه اجتماعی: پلیس بر حس��ب 
وظیفه ذاتی و قانونی خود با مواردی 
که موجب نگرانی مردم در ماه مبارک رمضان ش��ود، 
برخورد خواهد کرد. به گزارش ایس��نا، سردار حسین 

اشتری، فرمانده نیروی انتظامی 
کش��ور درباره برنامه های پلیس 
در م��اه رمض��ان و اجرای طرح 
ارتقای امنی��ت اجتماعی اظهار 
ک��رد: مانند س��نوات گذش��ته 
ط��رح ارتقای امنی��ت اخلاقی 

و اجتماع��ی در ماه رمضان ادامه می یابد. وی تصریح 
کرد: پلیس در ماه مبارک رمضان بر حس��ب وظیفه 
ذات��ی خود با مواردی که موجب نگرانی مردم ش��ود، 
برخورد می کند. فرمانده نیروی انتظامی خاطرنشان 

کرد: برخوردهای پلیس در این زمینه مطابق با قانون 
خواهد بود. س��ردار اشتری با اش��اره به در دستور کار 
بودن 2 برنامه در جهت تخصصی ش��دن و حرفه ای 
شدن نیروهای انتظامی و نیز استفاده از تجهیزات نوین 
و پیش��رفته در خدمات نیروی 
انتظامی، اظهار کرد: برنامه داریم 
تا با آموزش، نیروهای خود را به 
سمت تخصصی شدن و حرفه ای 
ش��دن پیش ببریم و این کار از 
سال های گذشته شروع شده و 
در حال حاضر با جدیت بیش��تری ادامه دارد. فرمانده 
ناجا تصری��ح کرد: در نظر داریم ب��ا خرید تجهیزات 
پیش��رفته، از این تجهی��زات و تکنولوژی ها در انجام 

ماموریت های پلیس استفاده کنیم. 

پلیسبهارستان
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تکلیف رؤس�ای دانش�گاه ها پس از 
2س�ال به ج�ای ش�ورایعالی انقلاب 
فرهنگی در کمیته ای تعیین ش�د که 
بسیاری از اعضای شورا با تشکیل آن 
کمیته  مخالف بودند و حتی اعلام رای 
همین کمیته هم منوط به نظر اجماع 
هر 5 عضو بود در حالی که در جلسه 
اول کمیته تنها 4 عضو حضور داشتند

گروه اجتماعی: نظارت مستقیم بر 
تعرفه ها بر عهده وزارت بهداشت 
اس��ت و این وزارتخانه اس��ت که باید تخلفات را 
کشف و آنها را به سازمان نظام پزشکی ارجاع دهد. 
به گزارش »وطن امروز« حس��ین قشلاقی، عضو 
شورایعالی نظام پزشکی با گلایه از اینکه شورایعالی 
نظام پزشکی نتوانس��ته به وظایف قانونی محوله 
خ��ود آن طور که باید عمل کن��د، گفت: حضور 
برخی شخصیت های این شورا در پست های دولتی 
حساس می توانس��ت فرصت مغتنمی در جهت 
احقاق حقوق جامعه پزشکی باشد. وی خاطرنشان 
کرد: متاس��فانه به دلایل متعدد از جمله منویات 
ش��خص وزیر بهداشت و سیاست های خاصی که 
وی دنبال می کند، نتوانستیم از ظرفیت های شورا 
به نحواحسن استفاده کنیم. برای این تعامل بارها 
از بدنه س��ازمان نظام پزشکی و شورایعالی تلاش 
شد تا با سیاست های وزارت بهداشت همسو باشد 
اما تاکنون اتفاق نیفتاده اس��ت. قش��لاقی درباره 
تعرفه ه��ای اعلام ش��ده از طرف هی��ات وزیران 
ابراز داش��ت: متاسفانه به س��ازمان نظام پزشکی 
بی توجهی ش��د و اگر در صدد تصویب تعرفه های 
پیشنهادی در شورایعالی بیمه بودند، از آن جایی 
که وزرای رفاه و بهداشت در هیات دولت محبوب 

هستند، می توانستند این مهم را انجام دهند اما این 
احس��اس به وجود آمد که به دنبال اهدافی برای 
خدشه دار کردن حقوق جامعه پزشکی هستند و 
در این میان پایمال شدن حقوق جامعه پزشکی 

برایشان بی اهمیت است.
نظام پزشکی مس�ؤول قانونی رسیدگی به  ■

تخلفات
و  لوای��ح  طرح ه��ا،  کمیس��یون   رئی��س 
آیین نامه های شورایعالی نظام پزشکی با تاکید بر 
اینکه نظارت یک امر حاکمیتی است، تصریح کرد: 
به صراحت در قانون، رس��یدگی به تخلفات گروه 
پزشکی برعهده سازمان نظام پزشکی گذاشته شده 
است که در این باره آیین نامه های مربوط تدوین 
و به آنها عمل می ش��ود و  تاکنون س��ازمان نظام 

پزشکی در این امر کوتاهی نکرده است.
 وی ادام��ه داد: نظ��ارت مس��تقیم بر تعرفه ها 
برعهده وزارت بهداش��ت اس��ت و این وزارتخانه 
است که باید تخلفات را کشف و آنها را به سازمان 
نظام پزشکی ارجاع دهد اما در سنوات گذشته در 

این مهم از طرف وزارت بهداشت کوتاهی شده و 
وضعیت موجود حاصل بی توجهی وزارت بهداشت 
به امر نظارت اس��ت. رئیس هیات مدیره صندوق 
تعاون و رفاه س��ازمان نظام پزش��کی با اشاره به 
نارضایتی وزیر بهداش��ت از نقش نظارتی سازمان 
نظام پزشکی افزود: منظور وزیر بهداشت تسریع 
در رس��یدگی به پرونده متخلفان اس��ت که باید 
گفت این روند قانونی و طولانی اس��ت و در قانون 
مجازات ها نوع مجازات باید متناسب با نوع تخلف 
باشد. نمی توان برای هر تخلفی، مجازات های بسیار 
سنگین در نظر گرفت بلکه باید قدم به قدم و طبق 

قانون پیش رفت.
زیرمیزی ادامه دارد ■

وی با اذعان به اینکه پرداخت های غیرمتعارف 
چه در س��ال های گذش��ته چه در ح��ال حاضر 
همچنان وجود دارد، یادآور ش��د: این پرداخت ها 
پدیده ای نیست که پزشکان از آن رضایت داشته 
باش��ند و تنها گروه کوچکی از جامعه پزشکی به 
این امر مب��ادرت می ورزند که نباید به پای همه 

پزش��کان گذاشته ش��ود. عضو ش��ورایعالی نظام 
پزش��کی با گلای��ه از به کار بردن لفظ رش��وه در 
زیرمی��زی تصریح کرد: معنای رش��وه در ادبیات 
فارسی پرداخت مبلغی به شخصی که انتظار کار 
خلاف و غیرقانونی از او می رود، است اما در کاری 
مانند جراحی که براساس علم و درایت یک پزشک 
در جهت بهبود بیماری است، شاید مبلغی را خارج 
از قانون اخذ کرده باش��د اما خلاف  نیست. وی با 
انتقاد از اینکه برخورد با جامعه پزشکی به سبک 
رایج امروزی را صحیح نمی دانم، خاطرنشان کرد: 
این اواخر شاهد بودیم جامعه پزشکی به آن درجه 
از علم و تبحر رسیده بودند که بیشتر کشورهای 
حاش��یه خلیج فارس و همسایه حتی کشورهای 
دوردست علم و اعمال پزش��کان را در جراحی و 
درمان که ناشی از نبوغ و انگیزه آنها در این زمینه 
بود قبول داشتند. اینکه یک شبه جامعه پزشکی 
را با عناوین و برخورد هایی خاص متهم کنند در 

حقیقت عزت آنها را خدشه دار کرده اند.    
به گفته قشلاقی از بین بردن انگیزه در جامعه 
پزشکی و نبود تعرفه های واقعی در کشور، موجب 
خواهد شد تا 2 دهه آینده رتبه های بالا وارد رشته 
پزشکی نشوند و علم پزشکی نه تنها افت کند بلکه 

به قهقرا برود.

عضو شورایعالی نظام پزشکی انتقاد کردسلامت

بی توجهی وزارت بهداشت در نظارت بر تعرفه ها

خبر


